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THE CHALLENGES OF EXTREMISM AND LIBERALISM;
HOW TO STRENGTHEN ISLAMIC BASED MEDIA
IMEI, Il o S s
Umer Fazlal Quddus, Zahoor Alam,  Syed Naeem Badshah.
ABSTARCT
Taking into account the major development of various kinds of social media channels and the
convenient access of every individual without restrictions or regulations, the life has become
meaningless without these devices. Specifically in the digital age of global interconnectedness,
the life of every individual is almost impossible without the internet connection. Along with that,
the sensitivity of this topic is in relation to the social and ethical values, which are neglected and
overlooked. Although, some scholars do not prefer the digital openness due to multiple reasons,
social media has become a significant part of every aspect of humans’ life, especially in the
current situation, of global epidemic.Furthermore, the role of the religious consultative media is
enlarged because it is easily achievable. It also makes the required knowledge easily found
instead of reading a whole book or hearing a full video or recording. The importance of media is
also understood in the fact that the satiric portrayal or caricature of e.g. the Prophet (P.B.U.H)
or the Holy Quran could be debated through the similar approaches used by the debaters and the
similar theoretical mindsets of the atheists. The second importance is that, both the global
interconnectedness and the visual media systems have been playing their roles in spreading
hostility, violence and indecency crossing the continents and the geographical boundaries. The
third significance is in the duality of the media purposes between the paid sponsored
advertisements and conveying the news keeping in mind relating it to reality and considering the
social needs. Therefore, the purpose of the present research paper is to study the issue through
the lens of the scholars and Religious knowledge and their solutions. It also throws light on
multiple matters, which made the content non-recognizable as the outer look. Some people have
been taking the main decisions in a department that is open to the public eyes; hence the mistakes
are looked for and highly noticed. The synopsis is consisted of the introduction, three main points
and the conclusion. (1)The introduction. the significance of the topic and the cause of it.(2)First
part: definitions (3)Second part: the relation of Media and religion through the biography of the
Prophet (P.B.U.H). (4) Third part: the purposes of Islamic media in the confrontation of
terrorism and indecency.
KEYWORDS: Islamic, Media, liberalism, terrovism, Dawah, Dawat, Challenges.
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“Extremism is a complex phenomenon, although its complexity is often hard to see. Most

simply, it can be defined as activities (beliefs, attitudes, feelings, actions, strategies) of a
character far removed from the ordinary”.
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	المبحث الأول: التعريفات :الإرهاب:هناك العديد من التعريفات المختلفة لـ "التطرف". قدم بيتر ت.كولمان وأندريا بارتولي ملاحظة عن التعريفات.
	أنالإنحلال: كلمات مثل ليبرالي ، ليبرالي ، ليبرتاري وليبرتيني كلها تتبع تاريخها إلى اللاتينية ليبرالية ، والتي تعني "حر". بمرور الوقت ، بدأ معنى كلمة الليبرالية يتباعد في أجزاء مختلفة من العالم. بحسب الموسوعة.1F  "في الولايات المتحدة ، ترتبط الليبرالي...
	الإعلام:الإعلام لغة من مادة علم، یعلم علما و یدل على أثر بالشيء یتمیز به.4F  والعلم نقيض الجهل. فتقول أعلمته بكذا أي استشعرته وعلمته تعلیما، والعلم من صفات االله عز وجل فاالله العالم العلیم العلام. قال تعالى ﴿عَٰلِمُ ٱلْغَيْبِ وَٱلشَّهَٰدَةِ ٱلْعَزِيز...

	1- السمعة الحسنة:ومن الأمثلة على ذلك أن النبي صلى الله عليه وسلم لقب بالصادق الأمين، كما أن النبي صلى الله عليه وسلم عفا عن كثير من أصحابه كأهل بدر. وكيف أن النبي ﷺ  سأل عن السبب وحاول إكتشاف الدافع الذي دفع حاطب بن أبي بلتعة إلى أن يخبر بسر استعداد ا...
	2- الصدق مع الوقائع والأحداث، والإخلاص في النصح والإرشاد.  ﻭﻫﺫﻩ ﺍﻟﺼﻔﺔ ﺒﺎﻟﻐﺔ ﺍﻷﻫﻤﻴﺔ ﻓﻲ ﺍﻹﻋﻼﻡ ﺍﻟﻨﺎﺠﺢ وفي الدعوة إلى  الله ، فإن تحري الحقائق ﻭﺍﻟﻭﻗﺎﺌﻊ ﻭﺍﻻﻟﺘﺯﺍﻡ ﺒﺭﻭﺍﻴﺘﻬﺎ ﻜﻤﺎ ﻭﻗﻌﺕ، هي الضمان الأساسي للفوز بثقة الناس، ﺍﻟﺫﻴﻥ ﻫـﻡﻏﺭﺽ ﺍﻟﻤﺎﺩﺓ ﺍﻹﻋﻼﻤﻴﺔ ﺃﻭ ﻫﺩﻑ ﺍﻟﺩﻋ...
	3- العمل بأمانة ومسؤلية. من خلال سهولة اللغة ووضوح المضمون واختصار الكلام بقول يفي الغرض من دون شرح مفصل ولا سجع مكلف. واعتماد أولويات تسهل على الناس تأسيس حياتهم و تسيير أعمالهم وتيسير مصاعبهم. وهذا كله ينبع من القلب الصافي الذي يريد الخير للناس وللم...
	4-  موازنة التحديات والوسائل والنتائج: اكتسب الاعلام الالكتروني شعبيه بين الشباب، لما يتميز به من خصائص ذاتية وقله التكلفة واتساع المشاركة وسهولة الاستخدام ،وهو ما يعزز من ان تكون المسئولية تجاة مكافحة التطرف والتشدد  تتم أخذا بعين الاعتبار المتوازي ا...

	الخاتمة: الواجب على أهل التربية والإصلاح إيجاد البدائل المباحة التي يستغني بها الناس عن المحرمات، خصوصا في هذا العصر الذي كثر فيه فراغ الناس وتفنن أهل الباطل في تزيين المنكرات، وفتن العباد بالمحرمات.أهمية الحفاظ على أخلاقيات الدعوة وعلى أخلاقيات شباب ...

